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AARHUS UNIVERSITET 

 
Mødedato: 03. januar 2024 
Mødested: Teams 
Mødeemne: Møde i SNUK-båndet 
 
Deltagere: Annike Vestergaard Martínez, Morten Bruun Hansen Eva Kvistgaard 
Arent, Bente Mattsson, Mette Buhl og Astrid Gad Knudsen 
 
Afbud: Lisbeth Sonne Christensen, Mariann Holmslykke 
 

1. Godkendelse af dagsorden, 10.00-10.05 
 
2. Adgangskrav og udvælgelseskriterier, 10.05-10.35 
Som opfølgning på sidste mødes drøftelse af opgaven om justering af adgangskrav 
og udvælgelseskriterier tager vi en status på arbejdet. Der er efterspurgt sparring på 
alternative muligheder til de krav og kriterier, vi har i dag, og derfor inviteres hvert 
båndmedlem til at medbringe og dele de løsningsmuligheder, som er afdækket indtil 
videre. Hensigten er, at disse løsningsmuligheder afstemmes med Styrelsen inden 
implementering.  
Astrid præsenterer punktet, hvorefter de enkelte båndmedlemmer giver en status på 
arbejdet hos dem. I forbindelse hermed rejses nogle konkrete spørgsmål til styrelsens 
stikprøve, problematikker omkring udvælgelseskriterier, og om hvorvidt det stadig er 
muligt at benytte termen en sundhedsfaglig uddannelse, en samfundsfaglig uddan-
nelse osv. i forhold til de fagområder, der skal angives efter adgangsbekendtgørelsen § 
30, stk. 2. Disse spørgsmål er videresendt til Kvalitet og Legalitet, ligesom de kort blev 
drøftet på mødet. 
 
3. Opsamling på deltagelse af repræsentanter fra Studenterrådet, 10.35-

10.45 
På mødet d. 5. december deltog repræsentanter fra Studenterrådet til at drøftelse af 
forberedelsen af studenterstudienævnsmedlemmer. Båndet evaluerer på studenter-
rådets deltagelse og drøfter, hvordan det videre samarbejde skal foregå. 
Mødet med studenterrådet har givet anledning til, at der nogle steder er sket ændrin-
ger i det papir, der bliver udleveret til de nye studerende i nævnene.  
Det drøftes, om SNUK-båndet ser et behov for at invitere nye medlemmer af studen-
terrådet til en introduktion af båndet. Båndet er enige om, at det kan have en stor 
værdi, at studenterrådet bliver inviteret til et kort møde i SNUK. Det aftales derfor, at 
båndet årligt inviterer studenterrådet til at deltage i et båndmøde. Der lægges op til, at 
SNUK ved indkaldelsen beder studenterrådet om at oplyse, hvis der er særlige emner, 
som de gerne vil have drøftet med båndet, samt at forberede disse emner. Astrid og 
Mette sørger for at indkalde nyvalgte.  
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4. Erfaringsudveksling om høringsprocesserne på fakultetet, 10.45-11.05 
Ifm. høringer over lovgivning mv., er der en overordnet proces for involvering, mens 
det er op til fakulteterne at fastsætte fakultetsvise processer.  
Punktet indledes med en kort præsentation af den overordnede høringsproces og op-
mærksomhedspunkter hertil af Mette. Hvert båndmedlem forbereder en kort præ-
sentation af høringsprocesserne internt på det enkelte fakultet. Herefter erfaringsud-
veksler båndmedlemmerne. 
Mette præsenterer den praksis for behandling og udsendelse af høringer, der ligger i 
Uddannelsesjura, herunder hvem der bliver inddraget i vurderingerne af høringernes 
indhold, og hvem der skal underskrive. Dernæst fortæller de enkelte fakulteter om de-
res praksis for udsendelse af høringer. Der er ikke en fælles fast praksis på tværs af fa-
kulteterne for, hvem der inddrages i høringer og hvem der giver en endelig tilbagemel-
ding til Uddannelsesjura. De enkelte fakulteter har fastlagt egen praksis eller skal i 
gang med at fastlægge en praksis. SNUK båndet vil gerne bede om, at Uddannelsesjura 
skriver i den interne høring, hvis det vurderes, at høringen ikke har relevans eller kon-
sekvenser for AU, da det gør det lettere for dem at vurderer, hvem der skal modtage, 
og om der skal gives et svar. Mette lover at tage dette med tilbage til Uddannelsesjura. 
Det drøftes, om UVA-EKA båndet også skal stå som modtagere af interne høringer fra 
Uddannelsesjura, da både SNUK og VEST modtager høringerne. Det aftales, at Ud-
dannelsesjura spørger UVA-EKA om de ønsker at modtage høringerne.   
 
5. Tilsynsudtalelse: Mulighed for at framelde eksamen 11.05-11.15 
Se vedlagte materiale 
Mette orienterer om konsekvenserne af tilsynsudtalelsen.  
Mette fortæller kort om tilsynsudtalelsens konsekvenser og rækkevidde og beder om, 
at de enkelte medlemmer sender evt. kommentarer til udtalelsen til Mette, som vil 
tage det samlet med videre til styrelsen. Mette sender også tilsynsudtalelsen til de an-
dre universiteter og efterspørger, om de har en praksis ifm. afmelding efter afholdelse 
af eksamen, så disse evt. bemærkninger kan indgå i den videre drøftelse med styrelsen.  
 
6. Nyt fra LGU, 11.15-11.25 
Båndet drøfter seneste LGU-referat. Medlemmerne holder sig orienteret ift. seneste ud-
sendelse.    
  
7. Nyt fra Kvalitet, Legalitet og Optagelse, 11.25-11.35 
  
8. Nyt fra fakulteterne, 11.35-11.45 
 
9. Eventuelt, 11.45-12.00 
Det aftales, at Arts fortsætter som ordfører i båndet det næste semester.  
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